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Vragen en antwoorden Statenontmoeting 2 november 2011 
 
PvdA  
 
Vraag 
Het verwerken van de bezuinigingen en efficiencykortingen is een lastige opgave voor 
instellingen. Er is zorg over het behoud van kwaliteit (van kennis en kunde) voor de 
uitvoering van beleid. Deelt het college van GS en de andere fracties de mening dat naast 
deze bezuinigingen en efficiencykortingen ook het behoud van o.a. de kwaliteit van belang 
is? 
Antwoord 
Hier zijn we ons bewust van en in het vervolgtraject houden we daar, binnen onze financiële 
kaders, rekening mee. 
 
Vraag 
Is sinds de Voorjaarsnota 2011 de financiële situatie gewijzigd of is de visie van het College 
veranderd? 
Antwoord 
De bekende tegenvallers op basis van actuele ontwikkelingen zijn te vinden in de Nota van 
aanbieding bij de Begroting 2011. Daarin zijn de wijzigingen ten opzichte van de 
Voorjaarsnota 2011 opgenomen. 
 
Vraag 
Hoe kijkt het College tegen de “cocktail” van actuele ontwikkelingen aan? 
Antwoord 
De ontwikkelingen baren het College zorgen. Dat heeft het College ook in de inleiding bij de 
Begroting 2012 aangegeven. 
 
Vraag 
Is er aanleiding om de gehele financiële ontwikkelingen tussen de bestuursrapportages door 
nog eens wat uitgebreider te bezien? 
Antwoord 
In het algemeen is het College graag bereid hiervoor ruimte te maken. Wij komen in elk 
geval hierop terug zodra er meer duidelijkheid is over de nieuwe financiële situatie na het 
Deelakkoord Natuur; zie hiervoor ook de beantwoording van de tweede technische vraag 
van GroenLinks. 
 
Vraag 
Is er nog een mogelijkheid de volgorde van besluitvorming te wijzigen in verband met de 
besluitvorming rond het Deelakkoord Natuur? 
Antwoord  
Voor de vaststelling van de Begroting 2012 geldt een termijn, die stelt dat de Begroting 
uiterlijk 15 november aanstaande vastgesteld moet zijn. Daarna kan de Begroting 2012 nog 
wel gewijzigd worden, bij voorkeur door middel van een Bestuursrapportage. 
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Vraag 
Meer inzicht te geven in uitvoering motie MKB en Topsectoren. 
Antwoord 
Wij komen op korte termijn met een afzonderlijke notitie over dit onderwerp bij u terug, zoals 
bij de statenontmoeting reeds aangegeven. 
 
Vraag 
PNS+ betekent knopen doorhakken! 
We moeten er rekening mee houden dat er zaken verdwijnen, omdat gemeenten niet 
automatisch overnemen wat de Provincie af gaat bouwen. Het is van belang snel keuzes te 
maken m.b.t. PNS+. 
Antwoord: Stand van zaken PNS+  
Aanleiding voor het gezamenlijke visietraject tussen de 12 Drentse gemeenten (VDG) en de  
Provincie Drenthe waren de volgende ontwikkelingen in het sociale en cultureel domein: 
• Minder beschikbare middelen, noodzaak tot bezuinigingen bij alle 13 overheden. 
• Rol en taakdiscussie provincie (Provincie Nieuwe Stijl inclusief amendement) en de 

inspraakreactie hierop van de VDG. 
• Gewenst overleg en afstemming tussen 13 overheden. 
Gezien deze ontwikkelingen hebben het bestuur van de VDG en het college van GS van 
Drenthe besloten te komen tot een gezamenlijk visietraject op het sociale en culturele 
domein (fase 1 afgerond). Gemeenten en provincie hebben ingestemd met het opzetten van 
een vervolg van het VDG-traject (fase 2). De uitkomsten van fase 2 zijn samen met de 
inhoudelijke visie van de provincie input voor de Drentse Alliantie. Tijdens de 
statenontmoeting van 12 oktober jl. is door de voorzitter van het VDG dhr. Cees Bijl 
inderdaad de oproep gedaan van: “Liever een korte klap, dan een lang misverstand”. Wij 
onderschrijven deze insteek en willen samen met gemeenten werken aan duidelijkheid.  
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VVD 
 
Vraag 
In de nieuwe opzet van de Begroting 2012 is “going concern” integraal opgenomen. 
Verandert daar het aggregatieniveau en daarmee het autorisatieniveau niet?  
Antwoord 
In de opzet van de Begroting 2012 is het feitelijk zo, dat de prioriteiten van het vorige College 
zijn opgenomen in “going concern” en ook als zodanig worden behandeld. Het 
aggregatieniveau is feitelijk niet gewijzigd. Er wordt nog steeds financiële informatie verstrekt 
op het niveau van de producten en geautoriseerd op het niveau van de programma’s. Over 
het nieuwe beleid en de bezuinigingen hebben Provinciale Staten feitelijk al beslist bij de 
Voorjaarsnota 2011. 
 
Vraag 
Hoe krijgen de staten inzicht in de ontwikkeling van de personeelskosten en de frictiekosten? 
Antwoord   
Wij verwijzen naar de eerdere beantwoording die u afgelopen vrijdag is toegezonden. 
 
Vraag 
Leiden de opgenomen resultaten wel tot meer inzicht en zijn ze overal SMART genoeg?  
Antwoord  
Het College heeft ook opgemerkt dat de nieuwe Begrotingsopzet nog gevuld moet worden 
met meer concrete informatie. Met die actie wordt de komende tijd doorgegaan. 
 
Vraag 
Waarom worden de stelposten nu grotendeels ter dekking ingezet? Zijn we daarmee “klaar” 
voor het zware weer dat ons wacht? 
Antwoord 
De stelpost (opvangen effect Rijksbezuinigingen) is voor een gedeelte ingezet om ervoor te 
zorgen dat de algemene reserve niet negatief zal komen te staan. In de Nota van aanbieding 
wordt dit dekkingsplan uitgelegd. 
 
Vraag 
Het lijkt erop, dat de Begroting 2012 een hoger aggregatieniveau kent dan vorige 
begrotingen. 
Antwoord: feitelijk is het aggregatieniveau van de Begroting 2012 niet gewijzigd ten 
opzichte van vorige begrotingen. Zie ook hierboven. De meer omvangrijke prioriteiten van 
het vorige College zijn zelfs in de Begroting 2012 opgenomen als afzonderlijk programma 
(bijvoorbeeld RSP en Klimaat & Energie) of als afzonderlijk product. Verder worden ze 
beschouwd als bestaand beleid. Aan het aggregatieniveau en daarmee aan het 
autorisatieniveau verandert door de opzet van de Begroting 2012 feitelijk niets.  
Indien vanuit Provinciale Staten de behoefte bestaat aan een nadere discussie over het 
aggregatieniveau van de begroting, dan zou deze in de Werkgroep Programmabegroting 
gevoerd kunnen worden. 



 4

Aanvullende vraag 
Zijn we als provincie de afgelopen jaren nu ook “armer” geworden? 
Antwoord 
Voor de relatieve “rijkdom” van de provincie zou “quick and dirty” gekeken kunnen worden 
naar het “eigen vermogen” van de provincie. Dat eigen vermogen bestaat allereerst uit de 
algemene reserves. Samen met het resultaat van elk jaar, gaat het daarbij feitelijk om het vrij 
besteedbare deel van het eigen vermogen. Daarnaast zijn er nog bestemmingsreserves; 
deze kunnen worden beschouwd als uitgestelde lasten.  
Vergelijking van de Jaarstukken 2007 tot en met 2010 en de Begroting 2012 levert het 
volgende beeld op: 
 
Eigen vermogen provincie Drenthe per 31 december 2006 t/m 2015
(x € 1.000,--)

2006 2007 2008 2009 2010 2011 2012 2013 2014 2015
Algemene reserves 72.273 82.935 93.953 76.929 47.305 33.991 30.869 29.569 31.329 30.387
Resultaat 17.383 27.829 21.233 44.606 12.801 0 0 0 0 0
Totaal 89.656 110.764 115.186 121.535 60.106 33.991 30.869 29.569 31.329 30.387
Bestemmingsreserves 83.842 93.850 102.715 257.686 304.008 318.588 291.818 226.113 210.534 215.312
Totaal 173.498 204.614 217.901 379.221 364.114 352.579 322.687 255.682 241.863 245.698

Bron: Jaarstukken provincie Drenthe 2007 t/m 2010 en Begroting provincie Drenthe 2012  
 

Uit bovenstaand overzicht valt op te maken dat na een gestage groei van de algemene 
reserves de komende jaren vooral onttrekkingen aan de orde zijn. Dit is de afgelopen jaren 
mede gebeurd om de begroting sluitend te krijgen. Daarnaast zijn ook middelen 
afgescheiden voor de voeding van bestemmingsreserves; daarbij is een stijgende lijn te zien. 
Over het geheel genomen laat de ontwikkeling van het eigen vermogen na het “piekjaar” 
2009 een afname zien.  
Van belang is nog te vermelden, dat in het overzicht ook de opbrengst van de verkoop van 
de aandelen Essent PLB is meegenomen. Deze gelden zijn voornamelijk in de RSP-reserve 
gestort (ruim € 60 miljoen, bestemd voor cofinancieringsverplichtingen) en in de 
Financieringsreserve (ongeveer € 100 miljoen, bestemd voor rentebaten in de exploitatie). 
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CDA 
 
Vraag 
De opzet van de Begroting 2012 is goed, maar deze zou nog verder uitgewerkt kunnen 
worden. 
Antwoord  
Daarmee gaat het College de komende tijd verder aan de slag, zoals aangekondigd in de 
Nota van aanbieding. Hierin zal afstemming gezocht worden met de Werkgroep 
Programmabegroting. 
 
Vraag 
De productenraming is eigenlijk nodig voor een goede besluitvorming. 
Antwoord 
De productenraming is feitelijk geen onderdeel van de documenten waarop de 
besluitvorming gebaseerd wordt. Het gaat om uitvoeringsinformatie, die ter informatie aan 
Provinciale Staten wordt verstrekt. Het College is naar aanleiding van de door de Staten 
geuite wens voornemens voortaan in de volgende begrotingen een bijlage op te nemen met 
financiële informatie conform de systematiek van de productenraming. Ook hierin zal 
afstemming gezocht worden met de Werkgroep Programmabegroting. 
 
Vraag 
Waaraan worden de € 2,4 miljoen in het sociale domein in 2013, 2014 en 2015 besteed? 
Antwoord 
Dit geld wordt besteed aan de verschillende activiteiten en functies binnen het sociale 
domein. Het is niet de insteek om het totale budget voor het sociale domein beschikbaar te 
stellen voor specifieke instellingen. In de voorjaarsnota, het collegeprogramma en de 
begroting 2012, staat immers duidelijk aangegeven dat de provincie zich richt op activiteiten 
en functies en niet (meer) op specifieke instellingen. De inhoudelijke keuzes die de provincie 
maakt, zijn dan ook gericht op de functies die de provincie nog oppakt binnen het sociale 
domein. 
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PVV 
 
Vraag 
Moeten er niet meer middelen naar economie en bijvoorbeeld minder naar natuur. 
 
Antwoord 
Natuur is erg belangrijk voor Drenthe en levert veel bezoekers op. Onderzoek wijst uit dat de 
bestedingen per bezoeker in Drenthe echter ver achter blijven bij het landelijk gemiddelde. 
Investering in natuur is economisch interessant als er ook geld uitgegeven wordt.  
 
Vraag 
Hoewel de Begroting 2012 een helder zicht geeft op wat het College wil, wordt wel gemist 
welke pijnlijke keuzes er te maken zijn. Zo wordt er € 60 miljoen aan reserves onttrokken. 
Antwoord 
De pijnlijke keuzes die in de Begroting 2012 zijn verwerkt, zijn door de staten al gemaakt op 
basis van de Voorjaarsnota 2011. In dat document vindt u een overzicht van alle 
bezuinigingen die in de Begroting 2012 verwerkt zijn. Wat er nog uitgewerkt moest worden, 
dat zijn de bekende stelposten. 
De onttrekking van € 60 miljoen betreft niet alleen dekking van tekorten, maar bevat ook de 
dekking van lasten die we de komende jaren nemen, maar waarvoor in de voorgaande jaren 
al middelen gereserveerd zijn; dit is bijvoorbeeld het geval bij het RSP, waarbij projecten in 
uitvoering komen.  
 
Vraag 
Past de Begroting 2012 bij het tijdsgewricht waarin wij nu zitten? 
Antwoord 
Wij verwachten dat de komende ontwikkelingen, met name die ten aanzien van het 
rijksbeleid, niet zonder gevolgen zullen blijven. Het is zeker niet uitgesloten dat er nog 
aanpassingen noodzakelijk zullen blijken, maar de omvang daarvan is nog in discussie. 
Denk hierbij met name aan het Deelakkoord Natuur. 
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SP 
 
Vraag  
De provincie zet zich in voor behoud van kazernes en Rijksdiensten in Drenthe. Voorgesteld 
wordt om als provincie ook ondersteuning te bieden aan de SW-sector, bijvoorbeeld door 
mensen met een arbeidshandicap werk aan te bieden in de natuur. 
Antwoord 
Het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid heeft inderdaad ongekende kortingen 
op het budget voor de sociale werkvoorziening aangekondigd; uiteindelijk zullen twee op de 
drie plekken voor ‘beschermd werk’ in de SW-sector verdwijnen.  
 
Het onderhoud van de natuur wordt niet uitgevoerd door de provincie zelf, maar door partijen 
als Natuurmonumenten en Drents Landschap. Waar mogelijk zullen wij deze en andere 
partijen oproepen om mensen met een arbeidshandicap een werkplek aan te bieden. 
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CU 
 
Vraag 
Waarom wordt er bezuinigd op programma 9 (Economie) 
Antwoord 
De middelen beschikbaar voor programma 9 komen overeen met hetgeen is bepaald in de 
VJN. Dit wil zeggen dat er ten opzichte van 2011 er vanaf 2012 meer middelen beschikbaar 
zijn voor stimulering van de economie.  
 
Vraag 
Tot welke prioriteiten en bezuinigingen besluiten we nu? 
Antwoord  
De nu voorliggende Begroting 2012 bevat feitelijk geen nieuw beleid. Bezuinigingen zijn 
verwerkt conform de besluitvorming over de Voorjaarsnota 2011. Die bezuinigingen zijn in de 
budgetten verwerkt door deze af te ramen en in een aantal gevallen door de stelposten. De 
gevraagde lijst is te vinden in de Voorjaarsnota 2011. 
 
Vraag 
Waaraan wordt de € 25 miljoen voor Vitaal Platteland besteed? 
Antwoord  
Voor de Reserve Vitaal Platteland wordt nog een bestedingsplan uitgewerkt. Dat wordt nog 
afzonderlijk aan Provinciale Staten ter besluitvorming voorgelegd. Op dit moment is er nog 
niets besteed; dat kan ook pas na besluitvorming door PS, aangezien het om een onttrekking 
aan een reserve gaat. 
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Groen Links 
 
Vraag 
Komt het provinciaal onderwijsbudget ten laste van het budget ‘Vitaal Platteland’ of zijn hier 
andere budgetten voor beschikbaar? 
Antwoord 
Nee dit komt niet uit Vitaal Platteland. Voor onderwijs hebben we twee zelfstandige 
budgetten:  

 Programma 4: onderwijskwaliteit, monitor, achterstanden, etc 

 Programma 9: aansluiting onderwijs en arbeidsmarkt, versterking kenniseconomie 
Uiteraard vindt afstemming plaats met ‘Vitaal platteland’ over inzet van deze middelen. 
 
Vraag 
Is ‘verduurzaming’ een onderdeel van innovatief Drenthe, bijv. samen met recreatiesector? 
Antwoord: 
De provincie financiert onder andere het project ‘Green Key’, als onderdeel van ‘Toeristisch 
Toekomstgericht Ondernemen’ (zie www.greenkey.nl). Daarnaast is er een ‘kwaliteitsteam 
natuurlijke recreatie’ actief, welke ook het bevorderen van duurzaamheid tot zijn activiteiten 
rekent. 
 
Vraag 
Waar bestaat de Sociale Infrastructuur/ruggengraat uit?  
Antwoord:  
De inrichting van de sociale ruggengraat van Drenthe, gekoppeld aan de provinciale 
kerntaken, wordt mede vormgegeven binnen het VDG-visietraject als onderdeel van de 
Drentse Alliantie. Over de invulling van de sociale ruggengraat van Drenthe zijn wij in overleg 
met de gemeenten. 
 
Vraag 
Wat zijn de kleine instellingen? 
Antwoord 
Instellingen waarin we beleidsmatig een keuze hebben gemaakt om ze wel te ondersteunen, 
maar die niet tot de provinciale taken behoren. 
 
Vraag 
Welke sociale instellingen worden geïnformeerd en waarover precies (p. 33) 
Antwoord 
De instellingen op het sociale domein die een prestatiesubsidie per boekjaar ontvangen van 
ons. Het gaat om Stamm, BOKD/SDD, Zorgbelang Drenthe, Sport Drenthe en Sensoor. Zij 
worden geïnformeerd over welke inzet wij van ze verwachten in de komende jaren, 
gekoppeld aan provinciale functies en taken. 
 
Vraag 
N.a.v. uitvoeringsprogramma jeugdzorg 2012: Taken AMK, Jeugdbescherming en  
gespecialiseerd casemanagement van Bureau Jeugdzorg blijven die wel behouden voor 
Provinciale uitvoering? 
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Antwoord 
Uitvoeringsprogramma jeugdzorg wordt in 2012 besproken in PS. Taken AMK, 
Jeugdbescherming blijven behouden (wettelijke taak), maar de taken gaan ook naar 
gemeenten. In het kader van de Drentse Pilot wordt bezien of deze taken gezamenlijk door 
gemeenten op provinciaal niveau kunnen worden uitgevoerd zodat ze niet worden 
versnipperd over 12 gemeenten. 
 
Vraag 
Komt er een visieontwikkeling voorafgaand aan de financiële invulling van het beleid ten 
aanzien van de sociale instellingen, samen met die instellingen en gemeenten (alliantie) en 
PS? 
Antwoord  
De visie ontwikkeling over het sociale domein staat centraal. Hierin wordt de visie op de 
instellingen meegenomen. Wij gaan uit van functies en niet van instellingen, conform alle al 
vastgestelde kaders en PNS+. In financiële zin is voor de sociale sector de komende jaren 
nog steeds een budget in de begroting opgenomen.  
In het college-programma hebben we met elkaar afgesproken dat we meer ruimte geven aan 
marktwerking. Financiële gevolgen per instelling vanaf 2013 melden we deze en volgende 
maand in de bestuurlijke overleggen en per brief aan de instellingen. 
 
Vraag 
Is er al een invulling voor de € 2 ton voor het Olympisch plan.  
Antwoord 
Het regiebureau Drenthe 2028 is bezig met de meerjarige uitvoering als uitwerking van de 
visie Drents Olympisch plan, Drenthe 2028. 
 
Vraag 
U onderneemt vast meer dan de genoemde zaken tav. woningmarkt vwb. krimp - Kunt u ons 
daarover informeren? 
Antwoord 
In de Begroting 2012 zijn de onderwerpen en acties opgenomen die wij ondernemen tav. de 
woningmarkt. Dit zijn bijvoorbeeld de ontwikkeling van regionale woonvisies, het ISV-beleid 
en het opstellen van de woningmarktberichten. Ook hebben wij een adviserende rol ten 
aanzien van de gemeentelijke bestemmingsplannen.  
 
Vraag 
U wilt alternatieve financiering van natuur onderzoeken, welke partners in het veld worden 
daarbij betrokken? 
Antwoord 
Om ambities uit het collegeprogramma te kunnen invullen zullen we op welke manier dan 
ook nieuwe geldstromen moeten aanboren. Enerzijds kan het gaan om een concreet project 
waarvoor we investeerders zoeken, maar anderzijds kan het ook gaan om het zoeken van 
nieuwe inkomsten voor de provincie. Dit kan zijn door zaken slimmer te organiseren, 
compensatie te vragen voor grootschalige ontwikkelingen of compleet nieuwe inkomsten te 
genereren op het moment dat er nieuw beleid wordt gemaakt.. Een scherpe definitie van 
nieuwe verdienmodellen is er dan ook niet. Gelet op de omvang van de rijksbezuinigingen en 
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het huidige economische klimaat luidt ons devies om op zo veel mogelijk paarden te 
wedden. Er zijn dan ook veel partners,  zoals gemeenten, waterschappen, terreinbeherende 
organisaties, recreatieondernemers en private investeerders die door ons bij het zoeken naar 
alternatieve  financiering zullen worden betrokken. Maar er kan bijvoorbeeld ook gedacht 
worden aan het uitschrijven van een prijsvraag. 
 
Vraag 
Hoe denkt u de infrastructuur van natuurbeschermingsorganisaties in stand te houden? 
Antwoord 
Staatsbosbeheer, Natuurmonumenten en Drents Landschap zijn op zich zelf staande 
organisaties die voor hun voortbestaan niet louter afhankelijk zijn van provinciale bijdragen. 
Voor Landschapbeheer Drenthe geldt dat in mindere mate.. Omdat het rijk in het 
bestuursakkoord natuur aankondigt dat de financiële rijksbijdrage aan Landschapsbeheer 
wordt stopgezet vervalt 50% van de subsidie. In de uitwerking van het deelakkoord natuur 
zullen wij keuzes moeten maken ten aan zien het “nee… tenzij”  
beleid voor vervallen rijkstaken in relatie tot de provinciale doelen, dit in samenhang met de 
keuzes voor een vitaal platteland en andere onderdelen van de begroting. Wij zullen dit ook 
aan PS voorleggen. 
 
Vraag 
U spreekt bij de FF-wet louter over helpen bij schade, waarom niet over voorlichting en het 
voorkomen van botsende belangen tussen FF-wet en ontwikkelingen? 
Antwoord 
Op de begroting staan bij FF-wet twee posten: uitvoeringskosten FF-wet en Subsidie 
schadepreventie. De laatste begrotingspost wordt benut voor ondersteuning van initiatieven 
op het gebied van voorlichting en preventieve middelen die nog niet goedgekeurd maar wel 
veelbelovend zijn.  
 


